
یکشنبه 16 بهمن 1390 - 07:29

وزير نفت: فروش نفت به اروپا را قطعاً قطع مي كنيم

وزير نفت گفت: در تحريم هاي اخير، اروپايي ها تسليم خواسته آمريكا شدند ولي اميدواريم درتصميم هاي خود

تجديدنظر كنند؛ در غير اين صورت اين مردم اروپا هستند كه دچار مشكل مي شوند.

وزير نفت گفت: در تحريم هاي اخير، اروپايي ها تسليم خواسته آمريكا شدند ولي اميدواريم درتصميم هاي خود تجديدنظر كنند؛ در
غير اين صورت اين مردم اروپا هستند كه دچار مشكل مي شوند.

مهندس رستم قاسمي ديروز در نشست خبري با خبرنگاران درباره تحريم هاي وضع شده عليه صنعت نفت ايران تأكيد كرد: غربي ها به
ويژه آمريكا بعد از 33 سال هنوز نتوانسته اند رفتارهاي خود را با ايران تنظيم كنند و همچنان فكر مي كنند كه اگر بر ايران فشار

بياورند ما تسليم مي شويم؛ در حالي كه ما سال هاي زيادي تحريم ها را تحمل كرده ايم و از مواضع خود عقب ننشسته ايم.
وي با بيان اين كه خواسته هاي ايران خواسته هاي روشني است كه همه مردم آزاده دنيا آن را قبول دارند، گفت: در وضع تحريم هاي
اخير، متأسفانه اروپايي ها تسليم خواسته آمريكا شدند ولي اميدواريم در تصميمات خود تجديدنظر كنند؛در غير اين صورت اين مردم

اروپا هستند كه دچار مشكل مي شوند.
وزير نفت با تأكيد بر اين كه امروز نگراني براي فروش نفت ايران وجود ندارد، يادآور شد: ايران پول نفت خود را از كشورهاي اروپايي
دريافت كرده است و طلبي از آنها ندارد؛ بنابراين اگر همين امروز هم به جاي 6 ماه آينده از خريد نفت ايران منصرف شوند، براي

صنعت نفت ما مشكلي وجود ندارد.
قاسمي افزود: در گذشته نيز اعلام كرده ايم كه فروش نفت به برخي كشورهاي اروپايي را قطع مي كنيم ولي برخي ديگر را به دليل اين
كه در ايران پروژه هايي در دست اجرا دارند، ملزم به فروش نفت به آنها هستيم ولي اگر هم نخواهند نفتمان را بخرند، مشكلي از اين

بابت نداريم.
وي درباره احتمال بستن تنگه هرمز گفت: اين يك بحث سياسي است و ما در وزارت نفت كار اقتصادي انجام مي دهيم، ولي به نظر

نمي رسد كه ايران به دنبال ايجاد تنش در جهان باشد.
قاسمي با يادآوري شرايط دشوار دوران جنگ تحميلي و دشواري هاي توليد و فروش نفت ايران افزود: امروز آن دوران سخت را پشت
سرگذاشته ايم و ابزار مناسب و دوستان خوبي در دنيا داريم؛ از اين رو براي فروش و توليد نفت هيچ محدوديتي نداريم و از سوي

ديگر درصدد هستيم وابستگي بودجه هاي كشور را به نفت كم كنيم.
وزير نفت تصريح كرد: اروپا تنها 18 درصد از كل نفت ايران را مي خرد و حتي از گذشته نيز براي سهم اروپايي ها در بازارهاي جهاني

متقاضي وجود داشته است؛ بنابراين ايران براي فروش نفت خود مشكلي براي جايگزيني اروپا ندارد.
قاسمي درباره جزئيات نامه اخير خود به عبدالكريم لعيبي، وزير نفت عراق و رئيس كنوني اوپك گفت: از رئيس اوپك درخواست كرديم

كه توجه كشورهاي عضو اوپك را به حسن همجواري و همكاري جلب كند تا حق ديگر اعضا در تجارت و تبادلات نفتي رعايت شود.
وزير نفت اظهار اميدواري كرد كه اعضاي اين سازمان بتوانند با همكاري، حق يكديگر را محفوظ نگه دارند و عربستان سعودي نيز بر

خواسته ايران و ديگر كشورها بر حفظ حقوق مشترك توجه كند.
وي ادامه داد: اوپك يك سازمان اقتصادي و در طول عمر خود از چالش هاي سياسي دور بوده است و ما همواره به همكاري اعضاي

اين سازمان اعتقاد داريم و تا اين لحظه نيز روابط خوبي با آنها داشته ايم.
وزير نفت درباره تحريم اتحاديه اروپا براي خريد نفت از ايران گفت: مقدار نفتي كه به اروپا مي فروشيم، زياد نيست، به گونه اي كه اگر

امروز اين ميزان نفت را از ما خريداري نكنند، در اقتصاد كشور و فروش نفت براي ايران محدوديتي ايجاد نمي شود.
وي تاكيد كرد: هم اكنون كشورهايي متقاضي خريد نفت از ايران هستند و قراردادهايي با آنها منعقد خواهيم كرد، ضمن آن كه فروش

نفت به برخي كشورهاي اروپايي را حتما قطع مي كنيم.
مهندس قاسمي گفت: هنگامي كه تحريم ها اعمال شود، به دليل فشارهاي اتحاديه اروپا، برخي كشورها مي توانند نفت خود را از

ايران نبرند و ما نيز محدوديتي براي قطع صادرات نفت خام به اين كشورها نداريم.
وزير نفت تصريح كرد: اروپا مي تواند نفت ايران را خريداري نكند و براي ما خيلي هم مهم نيست، ولي اگر قرار باشد روزي نفت ايران
در بازار وجود نداشته باشد، تشنج بسيار مهمي در بازار ايجاد خواهد شد كه هزينه آن را مردم اروپا كه هم اكنون در شرايط بد

اقتصادي هستند، بايد بپردازند.
قاسمي تحريم نفت ايران را يك گزينه غيرقابل اجرا اعلام كرد و گفت: نفت ايران در بازارهاي جهاني بسيار تاثيرگذار است و حتي
بسياري از پالايشگاه هاي جهان براساس نفت خام ايران طراحي شده اند از اين رو تحريم نفت ايران يك گزينه غيرقابل اجرا به نظر

مي ر سد.
وزير نفت در پاسخ به اين پرسش كه اگر چين، هند و كره جنوبي بخواهند در خريد نفت ايران از تحريم هاي اروپا پيروي كنند وزارت
نفت چه تمهيداتي انديشيده است، گفت: ايران مراودات تجاري و نفتي بسياي با اين كشورها دارد و فكر نمي كنيم كه آن ها تحت

تاثير اروپايي ها قرار بگيرند ولي در هر صورت ما شيوه هايي را در نظر داريم كه با مشكل مواجه نشويم.
وي تاكيد كرد كه ايران بر خواسته هاي خود پايبند است و حاضر نيست به هيچ كشوري باج بدهد حتي اگر يك بشكه نفت هم

نفروشد.
قاسمي در پاسخ به پرسش ديگري مبني بر اين كه چرا ايران تا پيش از زمستان فروش نفت به كشورهاي اروپايي را قطع نمي كند،
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تاكيد كرد كه سياست جمهوري اسلامي ايران همواره بشردوستانه بوده و وارد آمدن فشار به مردم اروپا از خواسته هاي كشورمان
نيست از اين رو نمي خواهيم با قطع صادرات نفت به اروپا مردم اين قاره را در تنگنا قرار بدهيم.

وي با تاكيد بر اين كه ايران تاكنون هيچ تخفيفي براي فروش نفت خود به هيچ كشوري نداده است، گفت: در حال حاضر نفت خود را
به قيمت هاي روز دنيا مي فروشيم و افزون بر اين هر زمان احساس نياز كنيم مي توانيم از روش تهاتر كالا و نفت نيز استفاده كنيم.

قاسمي درباره درخواست تركيه براي تخفيف در فروش گاز نيز اظهار داشت: قرارداد فروش گاز به تركيه 25 ساله است و تمام بايدها و
نبايدهاي آن از پيش تعيين شده بنابراين نمي توانيم به درخواست تركيه مبني بر اختصاص تخفيف موافقت كنيم.

وي افزود: حتي اگر اين كشور به داوري نيز شكايت كند، مشكلي براي ما ايجاد نمي شود چرا كه ما گاز را براساس قيمت مندرج در
قرارداد به آن ها مي فروشيم.

وزير نفت درباره احتمال خريد و فروش نفت ايران با ارزهايي به جز دلار و يورو نيز گفت: در حال حاضر معاملات نفت ايران با دلار و
يورو انجام مي شود ولي به نظر نمي رسد كه براي انجام اين معاملات با ساير ارزهاي رايج در دنيا محدوديتي وجود داشته باشد.

سود اوراق مشاركت
قاسمي با بيان اين كه در همه شعب منتخب بانك هاي عامل، اوراق مشاركت پارس جنوبي با سود 20 درصد منتشر مي شود، گفت:
كساني كه اين اوراق را در گذشته با سود 16 تا 17 درصد خريداري كرده اند، اوراق آنها نيز از امروز با سود 20 درصد محاسبه مي شود

و نيازي نيست كه اين افراد سپرده خود را از بانك ها تحويل بگيرند.
وي درباره بورس نفت نيز گفت: در قانون بودجه 91 مشكلاتي را كه براي عرضه نفت در بورس داشتيم، پيش بيني و آنها را برطرف

كرده ايم.
وزير نفت درباره ادامه فعاليت هاي اكتشافي در درياي خزر گفت: به تازگي از كشف يك ميدان بزرگ نفتي در اين درياچه خبر داديم،
هم اكنون نيز فعاليت هاي اكتشافي در اين منطقه ادامه دارد كه براساس آن 6 بلوك را در درياچه خزر پيش بيني كرديم و نخستين

بلوك اكتشافي نيز معرفي شد.
قاسمي گفت: در نخستين بلوك اكتشافي به گاز رسيديم و در حال بررسي لايه هاي نفتي و كشف آنها هستيم كه اميدواريم در بلوك

هاي ديگر ميدان هاي جديد در منطقه خزر كشف كنيم.
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